
  

 

 

 

 

Αθήνα, 26 Μαΐου 2025 

 

Ερώτηση  

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

 

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

 Εξωτερικών 

 

Θέμα: «Ανύπαρκτα μέτρα στήριξης των εξαγωγικών αγροδιατροφικών ΜΜΕ από τους 

νέους δασμούς σε κρασιά τυριά και λάδι» 

Στις 8 Μαΐου 2025 η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενέκρινε το Γαλλικό σχέδιο παροχής 5 δις ως 

βραχυχρόνιες εγγυήσεις αντασφάλισης προκειμένου να διευκολύνει τις Γαλλικές οινοποιητικές 

επιχειρήσεις να λάβουν ασφάλιση εξαγωγικών πιστώσεων, δηλαδή να συνεχίσουν να εξάγουν 

προς τις ΗΠΑ παρά τους αυξημένους γεωπολιτικούς διεθνείς κινδύνους που έχει προκαλέσει ο 

πόλεμος δασμών. 

Επειδή, κατά την συζήτηση του προϋπολογισμού για το 2025, ο ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ είχε επισημάνει ότι 

η κυβέρνηση δεν έδωσε κάποιο σενάριο εκτίμησης του κινδύνου ούτε κάποια στρατηγική για την 

αντιμετώπιση των συνεπειών στην οικονομία και τις εξαγωγές της χώρας στον ενδεχόμενο 

πόλεμο δασμών που ο νέος πρόεδρος των ΗΠΑ είχε ανακοινώσει από το Φθινόπωρο του 2024, 

Επειδή οι εξαγωγικές δραστηριότητες σε εμβληματικά ελληνικά προϊόντα, όπως ελιές, ελαιόλαδο, 

φέτα, γιαούρτι, κρασί, τσιπούρα, λαβράκι και μεταποιημένων αγροτικών προϊόντων κινδυνεύουν, 

Επειδή, ειδικότερα για την Ελλάδα, η αγορά των ΗΠΑ αποτελεί την δεύτερη σημαντικότερη 

εξαγωγική αγορά, με τις πωλήσεις ελληνικών κρασιών το 2024 να φθάνουν τα 19 εκ. (ποσοστό 

19%) με μέση τιμή εξαγωγής, για πρώτη φορά, να ξεπερνάει τα 7 ευρώ ανά κιλό. Η ενδεχόμενη 

ραγδαία αύξηση των δασμών (20%) στα ευρωπαϊκά κρασιά από την αμερικανική κυβέρνηση 

απειλεί να τινάξει στον αέρα τις εξαγωγές, με δραματικές συνέπειες για οινοποιούς, εμπόρους και 

παραγωγούς τόσο σε ευρωπαϊκό όσο και εθνικό επίπεδο ενώ σημαντικό θα είναι το πλήγμα και 

για τη Βόρεια Ελλάδα όπου δραστηριοποιούνται πολλά οινοποιεία με εξαγωγές στις Ηνωμένες 

Πολιτείες, 
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Επειδή, σύμφωνα με στοιχεία της, οι Έλληνες εξαγωγείς επιτραπέζιας ελιάς 2οι στον κόσμο 

κατευθύνουν  σταθερά το 30%  της εξαγωγικής δραστηριότητάς τους στις ΗΠΑ βελτιώνοντας το 

προβληματικό  ισοζύγιο τρεχουσών συναλλαγών κατά 214 εκ εξαγωγών στην υπερδύναμη 

(αύξηση 67% από το 2021) και κατά 800 εκ παγκοσμίως το 2024, 

Επειδή, σύμφωνα με στοιχεία του Συνδέσμου Ελληνικών Βιομηχανιών Γαλακτοκομικών 

Προϊόντων (ΣΕΒΓΑΠ), πέρυσι παρήχθησαν περίπου 140.000 τόνοι φέτας αξίας 800 

εκατομμυρίων ευρώ. Περίπου το 8-9% των εξαγωγών έφτασε στις Ηνωμένες Πολιτείες – ο όγκος 

διπλασιάστηκε σε τέσσερα χρόνια. Τα ελληνικά γαλακτοκομεία που εξάγουν φέτα στην ταχέως 

αναπτυσσόμενη αγορά των ΗΠΑ αναμένουν ότι οι δασμοί θα μπορούσαν να μειώσουν αυτές τις 

εξαγωγές τουλάχιστον στο μισό, 

Επειδή, το προαναφερθέν Γαλλικό σχέδιο θα υλοποιηθεί μέσω της Bpifrance Assurance Export, 

μιας εταιρίας παροχής ασφάλισης εξαγωγικών πιστώσεων {αντίστοιχης με τον Οργανισμό 

Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων - Export Credit Greece που υπάγεται στο Υπουργείο 

Εξωτερικών) και θυγατρικής  της Δημόσιας Τράπεζας Επενδύσεων της Γαλλίας που παρέχει 

απευθείας υπηρεσίες προς επιχειρηματικούς πελάτες, 

Επειδή, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην ανακοίνωσή της ξεκαθαρίζει ότι θα εγκρίνει άμεσα και κάθε 

άλλο αίτημα, αντίστοιχο με αυτό της Γαλλίας, για παροχή κρατικής ενίσχυσης μέσω εγγυήσεων 

για παροχή ασφάλισης εξαγωγικών πιστώσεων. 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Θα προχωρήσει η κυβέρνηση στην αναβάθμιση του Οργανισμού Εξαγωγικών Πιστώσεων 

και στην οικονομική του ενίσχυση προκειμένου να παρέχει εγγυήσεις παροχής 

εξαγωγικών πιστώσεων όπως έπραξε η Γαλλία και να ενημερώσει τις εξαγωγικές ΜμΕ; 

2. Ποια άλλα μέτρα ενίσχυσης για τις  εξωστρεφείς ΜμΕ σκοπεύει να εισάγει η κυβέρνηση 

που να επιτρέπουν την ταχύτατη χρηματοδότησή τους, την προστασία των θέσεων 

εργασίας και την δυναμική ανακατεύθυνση του εξαγωγικού τους δυναμικού; 

3. Πώς θεωρεί το ΥΠΕΞ ότι θα επηρεαστούν οι ελληνικές εξαγωγές από την επιβολή των 

αμερικανικών δασμών σήμερα και ενδεχομένως μελλοντικά σε αυτά τα ελληνικά 

προϊόντα; Υπάρχει και ποιο είναι το συγκεκριμένο σχέδιο για την αντιμετώπιση του 

επικίνδυνου αυτού ενδεχόμενου; 
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Γιαννούλης Χρήστος 
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Τσαπανίδου Πόπη 
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